



# MINUTES 89<sup>TH</sup> ANNUAL GENERAL MEETING

WEDNESDAY, MAY 31, 2017

1 – 2 PM

HEI-201 (HEIDELBERG CENTRE)  
RYERSON UNIVERSITY  
TORONTO - ONTARIO

## 1. Call to Order and President's Welcome

Professor Yasmeen Abu-Laban welcomed the members of the Canadian Political Science Association. She introduced the 2017 Returning Officer, professor Joanna Everitt, and the 2017 Scrutineer, professor Marc-André Bodet; and indicated that voting would end at 1:45 pm and that voting results would be announced at 1:55 pm.

## 2. Approval of the Agenda

MOTION CARRIED  
That the agenda be approved.

Moved by Cheryl Collier, seconded by Bill Cross. All in favour.

## 3. Approval of the 2016 Minutes

MOTION CARRIED  
That the 2016 AGM Minutes be approved.

Moved by Elizabeth Goodyear-Grant, seconded by Chris Adams. All in favour.

## 4. President's Report (2016-2017)

Professor Abu-Laban referred the membership to her report on the AGM section of the Conference Web site.

## 5. Financial Reports – Secretary-Treasurer

### 5.1 CPSA 2016 Audit

The President invited professor Luc Turgeon to present the 2016 Audit. Professor Turgeon referred the membership to the document posted on the AGM section of the Conference Web site and explained the different sections of the audit.

MOTION CARRIED  
That the 2016 CPSA Audit be received.

Moved by Luc Turgeon, seconded by Christopher Alcantara. All in favour.

## 5.2 Canadian Journal of Political Science (CJPS) - 2018 Institutional Subscription Fees

MOTION CARRIED

That the following 2018 CJPS institutional subscription rates proposed by Cambridge University Press be approved:

- *Institutions print and electronic:* £143 US\$218 CDN\$292\*\*
- *Institutions electronic only:* £121 US\$184 CDN\$246\*\*

\*\*Exchange rate of 1.3446 at May 29, 2017, e.g., US\$1.00 = CDN\$1.34

Moved by Luc Turgeon, seconded by Grace Skogstad. All in favour.

## 5.3 Appointment of Auditors for the 2017 Fiscal Year

Professor Turgeon asked for a motion to re-appoint McCay, Duff and Company as the Association's auditors.

MOTION CARRIED

That McCay, Duff and Company be retained as Association's auditors for the 2017 fiscal year.

Moved by Luc Turgeon, seconded by Cheryl Collier. All in favour.

## 6. CJPS

### 6.1 Report English Co-editor

Professor Graham White referred the membership to his report on the AGM section of the Conference Web site. He said that this report would be the last since his term was about to end (June 30, 2017), thanked his team for its hard work, and expressed that they were leaving the *Journal* in a very good shape to a top-notch new team from Calgary University coming on July 1<sup>st</sup>, 2017. Dr. White thanked the Board for always being supportive, the staff at the CPSA HQ, his colleagues on the Editorial Board, and the amazing group of five women that made possible the "Finding Feminisms" issue of the *CJPS* (i.e., professors Cheryl N. Collier, Alexandra Dobrowolsky, Pascale Dufour, Fiona MacDonald and Tracey Raney).

Professor Abu-Laban heartily recognized professor White for his service and commitment to the Association, to the *Journal*, and for his wise counsel through the years. Members expressed their appreciation and acknowledgement to professor White.

### 6.2 Report French Co-editor Jean-François Godbout

The President referred members to the report posted on the AGM section of the Conference Web site.

## 7. Special Guests

### 7.1 Dr. Guy Lachapelle - Secretary General, International Political Science Association (IPSA)

Dr. Guy Lachapelle invited members to Brisbane, Australia, for the 25th IPSA World Congress of Political Science. He said that the Congress would provide an opportunity to network with global scholars and that it would have particularly strong local and regional representation, because it would integrate the annual conference of the Australian Political Studies Association and the biennial Oceanic Conference on International Studies.

He indicated that the Congress would have a rich program under the theme Borders and Margins, coordinated by the Program Co-Chairs Professor Terrell Carver and Professor Füsün Türkmen. He commented on the main challenges facing the IPSA: threats and violations to academic freedom and plagiarism. He thanked the CPSA for the invitation and for the continuous support to IPSA.

## 7.2 Dr. Steven Rathgeb Smith - Executive Director, American Political Science Association (APSA)

Dr. Rathgeb Smith thanked the CPSA and said that both associations should continue to share information and work together. He focused his remarks on the APSA's public statements on academic freedom, voting rights and equality, and on the procedure to enact these statements; and on the major overhaul of the APSA's governance structure with the creation of the policy committees on strategic issues.

## 8. Social Sciences and Humanities Research Council of Canada - Competitions - Update

SSHRC Program Officer Marie-Eve Gagné briefed the membership about the latest news on the Council's competitions.

## 9. Report: 2017 Conference - Ryerson University

The Programme Co-chair, professor Elisabeth Gidengil, reported on the main activities and events of the 2017 Conference.

Professor Abu-Laban thanked the student volunteers, Programme Co-chairs professors Elisabeth Gidengil and Dietlind Stolle; Local Arrangements Coordinator, professor Neil Thomlinson; and the Programme Committee Section Heads for their excellent work and dedication to the Association.

## 10. 2018 Congress - University of Regina

The 2018 Academic Convenor for Congress, Dr. André Magnan, invited members to the 2018 Congress in Regina and announced the main activities and events projected by the Federation.

## 11. Announcement of Voting Results

Professors Joanna Everitt and Marc-André Bodet announced that the membership had elected the following directors for a three-year term (2017-2020):

- |                     |                          |
|---------------------|--------------------------|
| 1. Sophie Bourgault | (University of Ottawa)   |
| 2. Peter Graefe     | (McMaster University)    |
| 3. Kiera Ladner     | (University of Manitoba) |
| 4. Jonathan Rose    | (Queen's University)     |

## 12. Motion – Election of Practitioner Representative (P.R.)

As notified to the membership through the CPSA Web site and POLCAN2, professors Joanna Everitt and Marc-André Bodet indicated that:

- the 2016-2017 Nominating Committee had invited nominations for the new position of P. R. (created in June 2016);
- the new position was defined as a *political scientist member of the Association whose primary place of employment is outside academia*;
- during the nomination period, two nominations had been received for the new position:

1. Helaina Gaspard	(Institute of Fiscal Studies and Democracy (IFSD) U of Ottawa)
2. Jared Wesley	(Government of Alberta)
- on April 27, 2017, Jared Wesley had withdrawn his candidacy because he had accepted a full time academic position with the Department of Political Science at the University of Alberta. Consequently, the office had become uncontested.
- right after the announcement of the election results, a motion would be put forward at the AGM to vote on

Helaina Gaspard's candidacy to the Board.

Professors Joanna Everitt and Marc-André Bodet called for a mover and a seconder of a motion to elect Helaina Gaspard to the position of Practitioner Representative for the 2017-2020 term.

MOTION

CARRIED

That the CPSA membership elect Helaina Gaspard to the position of Practitioner Representative for the 2017-2020 term.

Moved by Neil Thomlinson, seconded by Martin Papillon. All in favour.

### **13. Words of Thanks to Outgoing Directors**

Dr. Abu-Laban thanked the Executive Committee and the Board for their work over the past year and acknowledged the outgoing Board members -professors Loleen Berdahl, William Cross, Jonathan Malloy, Meenal Shrivastava, Tamara Small, and Luc Turgeon- for their support to the Association and outstanding job.

### **Adjournment**

President Abu-Laban thanked the membership and adjourned the meeting at 2:03 pm.



# PROCÈS VERBAL 89<sup>E</sup> ASSEMBLÉE GÉNÉRALE ANNUELLE

LE MERCREDI 31 MAI 2017

13 H – 14 H

HEI-201 (HEIDELBERG CENTRE)  
RYERSON UNIVERSITY  
TORONTO - ONTARIO

## I. Ouverture de la réunion

### Mot de bienvenue de la présidente

La P<sup>re</sup> Yasmeen Abu-Laban souhaite la bienvenue aux membres de l'Association canadienne de science politique.

La P<sup>re</sup> Abu-Laban rappelle aux membres que le scrutin se terminera 40 minutes après l'ouverture de l'AGA (c.-à-d. qu'il prendra fin à 13 h 45).

Elle présente la directrice du scrutin de 2017, la P<sup>re</sup> Joanna Everitt, et le scrutateur de 2017, le P<sup>r</sup> Marc-André Bodet, et indique que les résultats du vote seront annoncés à 13 h 55.

## 2. Adoption de l'ordre du jour

PROPOSITION  
*Que l'ordre du jour soit approuvé.*

ADOPTÉE

Proposée par Cheryl Collier, appuyée par Bill Cross. Adoptée à l'unanimité.

## 3. Approbation du procès-verbal 2016

PROPOSITION  
*Que le procès-verbal de l'AGA de 2106 soit approuvé.*

ADOPTÉE

Proposée par Elizabeth Goodyear-Grant, appuyée par Chris Adams. Adoptée à l'unanimité.

## 4. Rapport de la présidente (2016-2017)

La P<sup>re</sup> Abu-Laban invite les membres à lire son rapport dans la section AGA du site Web du congrès.

## 5. Rapports financiers – Secrétaire-trésorier

### 5.1 Vérification 2016 de l'ACSP

La présidente invite le P<sup>r</sup> Luc Turgeon à présenter la vérification 2016. Le P<sup>r</sup> Turgeon invite les membres à consulter le document dans la section AGA du site Web du congrès et explique les différentes sections de l'audit.

PROPOSITION ADOPTÉE

Que la vérification 2016 de l'ACSP soit acceptée.

Proposée par Luc Turgeon, appuyée par Christopher Alcantara. Adoptée à l'unanimité.

## 5.2 Frais d'abonnement à la RCSP pour les membres institutionnels 2018

PROPOSITION

ADOPTÉE

Que les frais d'abonnement 2018 suivants pour les membres institutionnels, tels que proposés par Cambridge University Press, soient approuvés.

Format papier et accès en ligne : 143 £ 218 \$ US 292\$ CDN\*

Accès en ligne seulement : 121 £ 184 \$ US 246 \$ CDN\*

\* Taux change de 1,3446 le 29 mai 2017 (par ex., 1 \$ US = 1,34 \$ CDN)

Proposée par Luc Turgeon, appuyée par Grace Skogstad. Adoptée à l'unanimité.

## 5.3 Choix des vérificateurs pour l'année fiscale 2017

Le P<sup>r</sup> Turgeon propose de retenir de nouveau les services de McCay, Duff and Company comme vérificateur.

PROPOSITION

ADOPTÉE

Que l'Association retienne les services de McCay, Duff and Company comme vérificateur pour l'année fiscale 2017.

Proposée par Luc Turgeon, appuyée par Cheryl Collier. Adoptée à l'unanimité.

## 6. RCSP

### 6.1 Rapport au sujet de la *Revue canadienne de science politique* – corédacteur anglophone

Le P<sup>r</sup> Graham White invite les membres à consulter le rapport affiché dans la section AGA du site Web du congrès. Il explique que ce rapport sera son dernier puisque son mandat est sur le point de prendre fin (le 30 juin 2017), puis il remercie son équipe pour son excellent travail et indique que son équipe et lui vont remettre une revue en très bonne posture à une équipe de tout premier calibre de la Calgary University le 1<sup>er</sup> juillet 2017. Le P<sup>r</sup> White remercie ensuite le conseil d'administration pour son fidèle soutien, le personnel au secrétariat de l'ACSP, ses collègues au sein du comité de rédaction et le groupe formidable de femmes responsables du numéro « Trouver les féminismes » de la RCSP (c.-à-d. les P<sup>res</sup> Cheryl N. Collier, Alexandra Dobrowolsky, Pascale Dufour, Fiona MacDonald et Tracey Raney).

La P<sup>re</sup> Abu-Laban rend hommage au P<sup>r</sup> White pour son implication au sein de l'Association et de la RCSP et ses sages conseils au fil des ans. Des membres saluent à leur tour le travail du P<sup>r</sup> White.

### 6.2 Rapport au sujet de la *Revue canadienne de science politique* – Jean-François Godbout, corédacteur anglophone

La présidente invite les membres à consulter le rapport affiché dans la section AGA du site Web du congrès.

## 7. Invités spéciaux

### 7.1 Guy Lachapelle, Ph. D. – Secrétaire général, Association internationale de science politique (AISP)

Guy Lachapelle invite les membres à venir à Brisbane, en Australie, pour le 25e congrès annuel de l'AISP. Il souligne que ce congrès sera une belle occasion de réseautage avec des chercheurs du monde entier et qu'il y aura une forte représentation locale et régionale parce qu'il intégrera le congrès annuel de l'Australian Political Studies Association et l'Oceanic Conference on International Studies, qui a lieu aux deux ans. Il indique que le congrès annuel de l'AISP va proposer, sous le thème de « Borders and Margins », un programme fort intéressant dont la coordination sera assurée par les Prs Terrell Carver et Füsün Türkmen. Il souligne les principaux défis auxquels fait face l'AISP : les menaces et les violations en matière de liberté universitaire et le plagiat. Il termine en remerciant l'ACSP pour son invitation ainsi que pour le fidèle soutien qu'elle accorde à l'AISP.

### 7.2 Steven Rathgeb Smith, Ph. D. – Directeur général, American Political Science Association (APSA)

Rathgeb Smith remercie l'ACSP et souligne que les deux associations devraient continuer à échanger des informations et à travailler ensemble. Ses remarques portent surtout sur les déclarations publiques de l'ACSP au sujet de la liberté universitaire et des droits de vote et de l'égalité, sur la marche à suivre pour mettre en œuvre ces déclarations et sur le remaniement majeur de la structure de gouvernance de l'APSA avec la création de comités d'orientation sur des enjeux stratégiques.

## 8. Le point sur les compétitions du Conseil de recherches en sciences humaines (CRSH)

Marie-Eve Gagné, agente de programmes au CRSH, transmet aux membres les dernières nouvelles au sujet des compétitions du CRSH.

## 9. Congrès annuel 2017 – Rapport (Ryerson University)

La co-présidente du comité du programme, la P<sup>re</sup> Elisabeth Gidengil, fait le point sur les principales activités et les nouveaux événements au menu du congrès de 2017.

La P<sup>re</sup> Abu-Laban remercie les étudiants qui se sont portés volontaires, les P<sup>res</sup> Elisabeth Gidengil et Dietlind Stolle, le responsable de l'organisation des lieux, le P<sup>r</sup> Neil Thomlinson, ainsi que les responsables des sections au sein du comité du programme pour leur excellent travail et leur engagement vis-à-vis de l'Association.

## 10. Congrès des sciences humaines 2018 – University of Regina

Le responsable universitaire du Congrès des sciences humaines 2018, André Magnan, Ph. D., invite les membres au Congrès de 2018 et annonce les principales activités et les événements que projette d'organiser la Fédération.

## 11. Annonce des résultats du vote

La P<sup>re</sup> Joanna Everitt et le P<sup>r</sup> Marc-André Bodet annoncent les noms des personnes élues qui se joignent au conseil d'administration :

Au poste de conseiller ou de conseillère, pour un mandat de trois ans (2017-2020) :

- |                     |                          |
|---------------------|--------------------------|
| 5. Sophie Bourgault | (Université d'Ottawa)    |
| 6. Peter Graefe     | (McMaster University)    |
| 7. Kiera Ladner     | (University of Manitoba) |
| 8. Jonathan Rose    | (Queen's University)     |

## 12. Proposition – Élection du représentant ou de la représentante des praticiens

Comme il avait été annoncé aux membres par le biais du site Web de l'ACSP et de POLCAN2, les P<sup>rs</sup> Joanna Everitt et Marc-André Bodet indiquent que :

- le comité des candidatures 2016-2017 a lancé un appel de candidatures pour le nouveau poste de représentant ou de représentante des praticiens (créé en juin 2016);
- ce nouveau poste est destiné à *un ou une politologue membre de l'Association dont le principal lieu de travail se trouvait en dehors du monde universitaire*;
- au cours de la période de mise en candidature, deux personnes ont soumis leur candidature pour ce nouveau poste :
  3. Helaina Gaspard (Institut des finances publiques et de la démocratie (IFPD) à l'Université d'Ottawa)
  4. Jared Wesley (Gouvernement de l'Alberta)
- le 27 avril 2017, Jared Wesley a retiré sa candidature parce qu'il a accepté un poste à temps plein au Département de science politique de l'University of Alberta; par conséquent, il ne reste plus qu'une seule candidate;
- immédiatement après l'annonce des résultats de l'élection, une proposition sera présentée lors de l'AGA afin que l'on procède au vote au sujet de la candidature de Helaina Gaspard.

Les P<sup>rs</sup> Joanna Everitt et Marc-André Bodet demande qui propose et qui appuie la motion d'élire Helaina Gaspard au poste de représentante des praticiens pour le mandat 2017-2020.

PROPOSITION

ADOPTÉE

Que les membres de l'ACSP élisent Helaina Gaspard au poste de représentante des praticiens pour le mandat 2017-2020.

Proposée par Neil Thomlinson, appuyée par Martin Papillon. Adoptée à l'unanimité.

## 13. Remerciements adressés aux conseillères et conseillers sortants

La Pre Abu-Laban remercie le bureau de direction et le conseil d'administration pour leur collaboration au cours de la dernière année et exprime tout particulièrement sa reconnaissance envers les conseillères et conseillers sortants – les P<sup>rs</sup> Loleen Berdahl, William Cross, Jonathan Malloy, Meenal Shrivastava, Tamara Small et Luc Turgeon – pour le soutien qu'ils ont accordé à l'Association par leur excellent travail.

## Levée de l'assemblée

La P<sup>re</sup> Abu-Laban remercie les membres et lève l'assemblée à 14 h 03.